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Täpsetest kuupäe-
vadest küll ei räägi-
ta, kuid Elva piirkon-
na omavalitsustes lu-
batakse töödega igal 
juhul alustada juba 
märtsis.

Sirje Veldi

AS Emajõe Veevärk alus-
tab Liidu Ühtekuuluvus-
fondi, Eesti riigi, Elva lin-
na ja ASi Emajõe Veevärk 
poolt ühisrahastatava vee-
majandusprojekti esime-
se etapi elluviimist, mis ei 
lahenda aga kaugeltki veel 
kogu piirkonna vee- ja ka-
nalisatsiooniprobleeme. 
Rõngu vallas saab sel aas-
tal töid teha vaid Rõngu 
alevikus, Käärdis jõutakse 
olemasolevate vahendite-
ga sel aastal rajada vaid sa-
dakond meetrit uut torus-
tikku. 

Kogu projekt vajaks 120 
miljonit lisaraha, millest 
86 miljoni kohta veel ooda-
takse vastust Keskkonna-
investeeringute Keskuselt 
(KIK).

Kõigepealt Elvas
Esimene meeter uut to-

rustikku pannakse paika 
märtsis ilmselt Elvas, kus 
on kõik vajalikud projektid 
täielikult valmis. Märtsi lõ-
pus peaks nii kaugele jõu-
tama ka Nõos ja Rõngus, 
aprillis-mais juba ka Ran-
nus ja Kongutas.

Elva linnas kaevatak-
se sel aastal kokku 27 tä-
navas, kuigi igalpool mitte 
kogu tänava ulatuses. El-
vas rekonstrueeritakse reo-
veepumpla, veetorustik-
ke ja kanalisatsiooni- ning 
survekanalisatsioonitorus-
tikke ning ehitatakse uusi. 
Toetussumma on Elva lin-
na puhul kokku 52 475 000 
krooni.

Rannu vallas rekonst-
rueeritakse puurkaev-
pumpla ning vee- ja kana-
lisatsioonitorustikke, ehi-
tatakse uus veetöötlus-
jaam koos reservuaaride ja 
II astme pumplaga. Rannu 
valla toetussumma on kok-
ku 7 580 000 krooni.

Nõo vallas rekonstruee-
ritakse kaks puurkaev-
pumplat, vee- ja kanalisat-
sioonitorustikke ja ehita-
takse uus veetöötlusjaam 

(koos reservuaaridega ja 
II astme pumplaga), reo-
veepumplad, veetorustik-
ke ja survekanalisatsioon. 
Toetussumma on Nõo val-
la puhul kokku 66 450 000 
krooni.

Rõngu vallas rajatak-
se uus puurkaev-pumpla, 
reoveepumpla ja veetööt-
lusjaam, rekonstrueeritak-
se ja rajatakse uusi kana-
lisatsiooni-, veetorustikke 
ning survekanalisatsioon 
ja rekonstrueeritakse ole-
masolev reoveepuhasti. 
Toetussumma on kokku 18 
306 000 krooni. 

Konguta vallas rekonst-
rueeritakse puurkaev-
pumpla, reoveepuhasti, 
vee- ja kanalisatsioonito-
rustike rekonstrueerimi-

ne ja ehitatakse uus vee-
töötlusjaam. Toetussumma 
Konguta puhul on kokku 6 
675 000 krooni.

Luuakse 
liitumispunktid

Torustikud vahetatakse 
välja kuni liitumispunkti-

deni, mis luuakse rajatava-
te magistraaltorustike äär-
de jäävate kinnistute piiri-
le. Olemasolevad ühisvee-
värgi ja -kanalisatsiooni 
kliendid ühendatakse ra-
jatava magistraaltorusti-
kuga.

Kui magistraaltorustik 

jookseb läbi eramaa, lepi-
takse liitumispunkti asu-
koht kinnistuomanikuga 
täiendavalt kokku. Kui vee- 
ja kanalisatsioonirajatis-
te projekti tehnilise lahen-
duse väljatöötamise käigus 
tõstetakse ümber magist-
raaltorustik ja sellega seo-
ses muutub liitumispunk-
ti asukoht, siis võimalu-
sel kooskõlastatakse ka see 
kinnistuomanikuga.

Ehitaja kohustuseks on 
ehitustöö järgselt taastada 
ehituseelne olukord. Need, 
kes ei ole hetkel ühisvee-
värgi ja -kanalisatsiooni 
kliendid, peavad ühisvee-
värgi ja -kanalisatsiooni-
ga liitumiseks ehitama väl-
ja kinnistusisese torustiku, 
kooskõlastades selle pro-
jekteerimise ja ehitamise 
AS-iga Emajõe Veevärk.

Emajõe Veevärk soovi-
tab kinnistusisesed torusti-
kud välja vahetada ka siis, 
kui projekti käigus ei muu-
deta tänavatorustike teh-
nilist lahendust ega ühen-
dustorustike asukohti, sest 
tihti on majaühendustorus-
tikud amortiseerunud. Väl-
timaks tulevikus kinnistu-
siseseid avariisid on otstar-
bekas kinnistupealsed ehi-
tustööd teostada tänava-
tel teostatavate töödega sa-
mal ajal, et ei oleks mitme-
kordset kaevamist. Kinnis-
tusisesed rekonstrueerimi-
se kulud on kinnistu oma-
niku kanda ning seetõttu ei 
saa kedagi selleks sundida, 
kuid AS Emajõe Veevärk 
soovitab seda siiski põhja-
likult kaaluda ja vajadusel 
nendega konsulteerida.

Projektiga hõlmatud ter-
ritooriumil, sealhulgas ka 
eramaal, võib projekti käi-
gus kohata mõõdistajaid, 
ehitajaid, projektijuhte ja 
muid asjassepuutuvaid isi-
kuid, kes põgusamate mõõ-
distustööde või kiirema-
te tööülesannete korral ei 
pruugi end iga kord kin-
nistu omanikele tutvusta-
da. Samas vastatakse ala-
ti päringutele oma tege-
miste kohta eraterritooriu-
mil. Info projektiga seotud 
inimeste kohta, kes võivad 
viibida objektidel seoses 
tööülesannetega, on ole-
mas ka linnavalitsuses.

LÜHIDALTElvas lüüakse kopp maasse 
juba märtsi keskpaigas
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Kas linn teostab Arbi 
kallastel lageraiet? 
Lk 3

Lipud 
lehvima! 
Lk 4

President 
lubas kolida 
Elvasse. Lk 2

Lionsid toetavad 
annet

Elva Lions Club (LC 
Elva) on juba 2004. aas-
tast mitmete projektide 
jaoks raha kogunud – 
Murumuna lasteaias on 
valminud loodusõppe 
mänguväljak, väikelas-
tekodus saanud lapsed 
prillid jm. Oma panus 
on antud ka üle-eesti-
lisse lionsliikumisse, 
mis hetkel kogub raha 
Maarja küla Eesti ma-
ja jaoks.

2008. aasta sügi-
sel tekkis klubi liikme-
tel mõte toetada Elva 
koolis õppivaid ande-
kaid noori, et tunnusta-
da nende tegevust ja ai-
data kaasa õpilaste an-
de arengule.

Nüüdseks on otsus-
tatud, et antakse välja 
kaks andeka noore sti-
pendiumi: 1.-6. klassis 
ja 7.-12. klassis. Stipen-
diumi suurus sõltub ko-
gutavast rahahulgast, 
kuid miinimumsum-
ma kummalegi vanuse-
rühmale on 2000 kroo-
ni. 2009. aastal tehak-
se stipendiumi saajate 
nimed teatavaks Elva 
kooli lõpuaktusel.

Taotlused kogub 
klassijuhatajate vahen-
dusel koolist kokku Tiit 
Ustav ja edastab need 
LC Elvale valiku tege-
miseks.

Kõigil teilgi on võima-
lik aidata kaasa stipen-
diumisumma suurenda-
misele poetades annetu-
se Elva Konsumi kaup-
lustes asuvatesse korjan-
duspallidesse. Oma toe-
tussumma võite kanda 
ka MTÜ LC Elva arve-
le nr 10220051623015 
SEB pangas. Sel juhul 
ärge unustage selgitus-
se lisamast märgusõna 
“andekas noor”.

LC

TORUPROJEKT Tööde täielikuks teostamiseks on puudu 120 miljonit

Elva linnavalitsus 
töötab esmaspäeval, 
23. veebruaril ilma lõu-
nata kella 8 – 13.

2009. AASTAL PROJEKTI HAARATUD 
TÄNAVAD ELVAS:

� Palu tee, Laane, Ääre, Järve, Käo tee, J. Liivi, Põllu, 
Lepa, Kase, Aia, Õie, Paju, Soo, Kure, Kruusa, Muru, Tul-
bi, Lille, Aiandi, Kruusa-Põik, Nurme, Betooni, Tartu mnt, 
Puiestee, Kesk, Jaani, Turuplatsi
� AS Emajõe Veevärk on 2004. aastal 22 omavalitsuse 
loodud organisatsioon Euroopa Liidu Ühtekuuluvusfondi, 
Eesti riigi ja omavalitsuste poolt rahastatav Emajõe-Võ-
handu veemajanduse arendamise projekti elluviimiseks

Samasugust pilti saab Elva linna tänavatel näha alates märtsikuust. Foto: internet
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Pole vist kuigi pal-
judes Eestimaa las-
teaedades selliseid 
kokkasid, keda nen-
de endi juhataja ni-
metab innovaatilis-
teks ja intelligentse-
teks. Sellised on ju-
ba ammu üle ostetud 
kuulsamatesse resto-
ranidesse ja neil on 
oma saated teles. Ent 
mõned pärlid on siis-
ki jäänud ka koha-
peale. Nemad teevad 
oma igapäevast tööd, 
on rahul tööandja-
ga, ei kurda ega põe 
kuulsusjanu ning on 
peale kõige muu veel 
õnnelikud ka.

Sirje Veldi

Kolmapäeval lõuna pai-
ku, kui lapsed nohistavad 
kalasuppi süüa, kutsub las-
teaia Õnneseen juhataja 
Kersti Mihailov oma tublid 
kokad Maire Toomi ja Ene 
Korgi puhketuppa. Siis sel-
gub tõsiasi, et juhataja olla 
neile küll maininud, et tu-
leb külaline, aga et ajakir-
janik...?

“Me mõtlesime, et abi-
linnapea tuleb. Ta ikka 
käib meid tänamas,” ütleb 
Maire.

Juhataja sätib end ise ka 
kahe vahele istuma ja po-
le kokkade aadressil kiitu-
sega kitsi.

“Tublid kohusetundli-
kud, lojaalsed naised, kes 
ei virise ega vingu kogu 
aeg ega hädalda mitte ku-
nagi,” ütleb ta. “Innovaati-
lised ja intelligentsed, alati 
mõtlevad midagi uut ja hu-
vitavat välja. Nendega pole 
mitte kunagi mingeid prob-
leeme olnud, pealegi saa-
vad nad omavahel ka häs-
ti läbi. Liigagi hästi.”

Kahekesi koos
Lasteaeda tööle sattus 

Ene seetõttu, et lapsed oli 
vaja lasteaeda saada, aga 
kõigile kolmele kohta ei ol-
nud. Juhataja öelnud, et 
siis saad koha ka kolman-
dale lapsele, kui ise laste-
aeda tööle tuled. Nii läkski 
– pagariks õppinud Enest 
sai lasteaias kokk.

“Ja kui ma siia juba tööle 
tulin, siis ütlesin juhataja-
le, et mul on üks sõbranna, 
et kui siin koht vabaneb, 
siis ma paluksin teda siia 
tööle võtta,” räägib Ene.

Maire on samuti õppi-
nud hoopis kondiitriks ja 
töötanud aastaid Elva kon-
diitritsehhis.

“Kui ma sealt ära tu-
lin, siis oli siia vaja kasva-
taja abi ja siis oli vaja köö-
ki kokka. Läksin kursustele 
ja nüüd olen köögis olnud 
vast juba kümmekond aas-
tat,” räägib Maire.

Ene räägib, et lasteaias 
tuleb teha toite, mida lap-
sed ikka süüa tahavad. 
Lapsed sööksid muidugi 
heameelega päevast päeva 
vaid Ene ja Maire valmis-
tatud suppe ja magustoi-

te, eriti frikadellisuppi ja 
pannkooke, ent kõik peab 
vastama nõuetele ja normi-
dele, mis tähendab, et me-
nüü peab olema võimali-
kult mitmekesine ja tervis-
lik. 

Maire sõnul söövad lap-
sed hästi just suppe, praed 
nii hästi ei lähe.

“Kui teed midagi erilist, 
nagu risottot, siis kui nad 
pole seda kodus saanud, 
siis ei söö nad seda siin ka,” 
räägib Maire. Ene lisab ni-
mekirja lasanje, mida lap-
sed niiväga omaks ei võta.

“Praadide puhul pole pii-
ranguid, kuid näiteks sül-
ti ei tohi teha. Magustoitu-
dest ei tohi lastele teha sel-
liseid, millesse käib toores 
muna,” ütleb Maire.

Nii Maire, Ene kui juha-
taja on seda meelt, et ega 
lasteaia 200 lapsele ei saa-
gi korraga kõik meeldida, 
ikka üks toit maitseb roh-
kem kui teine.

“Kala lapsed väga ei ta-
ha, aga me ikka teeme. Tä-
na just vaatasin, et kahe-
aastased sõid küll hästi,” 
räägib Maire. “Aga ühtegi 
asja pole meil olnud nii, et 
üldse ei taheta.”

“No eks kasvataja peab 
rääkima, et kui sööd se-
da või teist, mis on ter-
vislik, siis saad suureks 
ja tugevaks,” räägib Kers-
ti Mihailov. “Tüdrukud ta-
havad modelliks saada, siis 
kasvavad jalad pikaks... 
Niimoodi naljaga pooleks 
pead lapsi innustama. Ja 
meie kokad pole kunagi 
kurjad. On lapsi, kes ei to-
hi näiteks piima juua ja siis 
kokatädid teevad morssi.”

Juhataja on püüdnud 
hoida lasteaias õhkkonda, 
kus poleks vahetegemist, 
et üks neist on nüüd direk-
tor, keda peab kartma, kui-

gi juhatajana peab ta vahel 
ka kõva sõna ütlema.

Kokkadega pole aga ku-
nagi probleemi olnud, ne-
mad saavad kõigiga liigagi 
hästi läbi.

“Mitmel korral on meil 
päevakorral olnud, et köök 
ei ole koosolekute pida-
mise koht,” räägib Kersti 
Mihailov. “Aga esimesena 
rikub seda korda tegelikult 
juhataja ise. Ja ikka kogu-
nevad kõik kööki. Kunagi 
ei keelata, kuigi siin on ik-
ka ka omad reeglid, mida 
peab järgima.”

Läbisaamise kohapealt 
ütleb Maire: “Me ei taha 
kellelegi halvasti öelda – 
pärast on endal nii paha 
tunne.”

Hea töö reklaami ei 
vaja

Maire ja Ene sõnul on 
nad peolaudu teinud ena-
masti oma tuttavatele ja 
paaril korral linna üritus-
tele. Viimati katsid nad lin-
navalitsuse jõulupeolaua ja 
parimate sportlaste vastu-
võtu laua. Kuid ka ainuük-
si lasteaiaga seotud üritusi, 
millega on ikka kaasas käi-
nud ka kostitamine, on üs-
na palju. Ja pole vist olnud 
juhust, kus kokkade maits-
vaid toite poleks kiidetud.

Kui paar aastat tagasi 
käis presidendipaar reno-
veeritud Õnneseene laste-
aia avamisel, siis pani ko-
gu üritusele suurepärase 
punkti peolaud, mille pea-
le president Ilves olla öel-
nud, et kui lasteaias on nii 
head kokad, siis võiks ta 
siia üle kolida.

“Ega me ei taha väga 
kuulsaks saada,” poetab 
Maire kiiresti kiidusõnade 
vahele. “Meil pole nende 
peolaudade tegemise vas-
tu midagi, kuid me ei üt-
le, et me seda niiväga ja iga 
hinna eest tahaksime teha. 
Me ikka niisama, oma maja 
rahvale ja neile, kes meid 
teavad.”

Aga juba päris palju tea-
takse, Ene ja Maire tehtud 
toitude maitse on suus pal-
judel eestimaalastel. Ja nii-
viisi, tuttavate hinnangute 
kaudu, on see kuulsus ka 
levinud.

Maire suures peres, kus 

oli viis last, tegi ema ik-
ka hästi palju süüa ja küp-
setas sageli ka saia. Maire 
õppis kondiitriks, sest tor-
tide kaunistamine tundus 
huvitav.

Ene, kel omal kolm last 
ja nüüd ka lapselapsed, üt-
leb, et on ka kodus kogu 
aeg palju süüa teinud. Kui 
lapselapsed on külas, siis 
on ikka nii, et üks potitäis 
laual, teine parasjagu tu-
lel.

Et Ene ja Maire on ka 
naabrid (üks elab ühes, tei-
ne kõrvaltrepikojas), siis 
käiakse vahepeal ka tei-
neteise pool küpsetamas. 
Nende kodusküpsetatud 
kotlette on hamburgeri va-
hel maitsnud isegi Õlle-
summeri külalised. Maire 
meenutab, et see tellimus 
oli hästi suur ja sellega nä-
gid nad ikka tõsiselt palju 
vaeva.

“See oli too aeg, kus 
saiad tegi keegi teine ja 
kotletid tegime meie...” 
räägib Maire.

Maire sõnul on Ene hästi 
abivalmis, kelle peale võib 
alati kindel olla, kui abi va-
ja. Ene sõnul istub Mairele 
ka paberitöö. See tuleb sel-
lest, et Maire töötas kunagi 
söökla juhatajana, ta liht-
salt oskab. Õnneseene köö-
gis on nad võrdsed.

“Kui teine on haige ja 
keegi on köögis abis, siis 
ei lähe töö sugugi nii la-
dusalt. Aga meie mõista-
me teineteist sõnadetagi,” 
leiab Maire ja arutleb, et 
kui nüüd peaks veelkord 
ümber õppima, siis vist 
õpiks sotsiaaltööd, sest tal-
le istub teiste inimeste ai-
tamine.

Puhketoa ukse vahelt 
pistab pea sisse õppejuht 
Külli Sibul ja muidugi ku-
kub kohe kokkasid kiitma: 
“No toredamaid inime-
si pole olemas kui nemad! 
Kas halba peab ka rääki-
ma? No nad peavad ennast 
kehtestama, jäävad jalust 
juba ära ja ei mõista “ei” 
öelda.” 

Küsimusele, et mis siis 
saaks, kui naised ühel päe-
val ütleksid, et vat enam 
ei tee, vastab Sibul: “No ei 
kujutagi ette!”

Isegi president 
lubas Elvasse kolida

Konguta Kool ja vald 
tähistasid eelmise näda-
la neljapäeval omakandi-
mehe Vadim Želnini 100. 
sünniaastapäeva mäles-
tuskonverentsiga. Konve-
rentsi avas Konguta val-
lavanem Agu Kasetalu, 
kes rääkis oma vahetu-
test kokkupuudetest Ees-
ti ühe kauaaegsema ilma-
ennustajaga. Ülevaate Il-
mataadi elust ja tegevu-
sest oli koostanud õpe-
taja Vilma Pabbo. Kool ja 
õpilased on püüdnud säi-
litada rohelist mõttelaadi 
ja looduslähedust igapäe-
vases koolielus. Seetõttu 
kandiski õpetaja Astrid 
Külaotsa ja õpilaste ühis-
ettekanne pealkirja “Me 
käime Su jälgedes...”.

Konguta kooli vilist-
lane Hanna-Liisa Tamm 
oli oma uurimusliku töö 
pealkirjastanud “Vadim 
Želnin = vaatleja, katse-
taja, ennustaja”.

Lisaks laste looduslau-
ludele ja metsatantsule 

loeti ette muhedaid mä-
lestusi kunagisest kuul-
sast ilmaennustajast. 
Muusikalise üllatuse kin-
kisid Konguta rahvale Ni-
kolai Plotnikov ja Paavo 
Karp, kes esitasid vene 
rahvalaule ja romansse. 
Saal aplodeeris tuliselt, 
kui ettekandmisele tuli 
Vadim Želnini poolt pa-
lavalt armastatud ja kor-
duvalt lauldud “Vetšerni 
zvon”.

Seejärel said mälestus-
teks sõna inimesed, kes 
olid olnud tema töökaas-
lased, üliõpilased või tut-
tavad. Meie konverentsi 
austas ka Ilmataadi lähe-
dane Rein Kimmel.

Mälestuskonverent-
sist jäi kõlama looduse-
mehe õpilase ja kolleegi 
A. Lukksepa mõte “Iga-
üks meist otsib oma täh-
te, aga sageli me ei mär-
kagi, et see täht oli meie 
juures. Vadim Želnin oli 
Konguta valla täht.”

KK

Konguta koolis oli ilmataadi päev

15. veebruaril Tartus 
Vanemuise väikeses ma-
jas toimunud Tartumaa 
maakondlikul tantsupäe-
val esines kahel etendu-
sel kokku ligi tuhat tant-
sijat, piirkondlikku vooru 
pääses 94st tantsust 42.   

Elva HKK Sinilind 
tantsustuudio RN noppis 
kolm eripreemiat, mille 
said 1.-3. klass tantsuga 
“Põgenemine unenäost” 
ja 4.-6. klass  tantsuga 
“Sellel hetkel”. Hea algu-
se eripreemia pälvis 7.-9. 
klassi “Poiste tants”.

RNi kuuest tantsust 

pääsesid edasi tantsu-
kavad “Säästulapsed” 
(10.-12. klass, säästu-
tants), “Sellel hetkel” (4.-
6. klass, tänavatants) ja 
“Me ise loome oma maa-
ilma” (10.-12. klass, täna-
vatants).

Tantsud aitasid seada 
Kerstin Lõhmus ja Ketlin 
Allmaa. RN klubi tant-
sijatele saab kaasa elada 
piirkondlikus voorus 29. 
märtsil Vanemuise väike-
ses majas. RNi tantsuklu-
bi juhendab Merit Kan-
nel. 

EPP

Elva tantsuklubi saadab edu
ÜHISOSA:

� elavad samas majas
� töötavad samas laste-
aias
� teevad ühtviisi hästi oma 
tööd
� on omavahel sõbrannad
� mõlemil oli hiljuti juubel
� mõlemad intelligentsed 
ja innovaatilised

Rõngu vallavoliko-
gu otsustas täna esimest 
korda tunnustada auko-
daniku nimetuse ja valla-
valitsuse aukirjadega sil-
mapaistvaid vallakoda-
nikke.

Esimesteks aukoda-
nikeks valiti SA Rõn-
gu Hooldusravikeskuse 
kauaaegne juhataja Viivi 
Tiidor ja Rõngu keskkoo-
li endine õpetaja Lehte 

Puudersell. Aukodanikud 
said valla poolt 10 000 
kroonise preemiaraha.

Valla aukirjad saavad 
Rõngu Maanaiste seltsi 
aktiivsed liikmed Erika 
Prants ja Helju Reha ning 
Klubi Muksu eestvedaja 
ja Valguta seltsimaja hu-
vijuht Merle Vääri. Aukir-
jaga käib kaasas raamat. 

EPP

Rõngu vald tänas tublisid kodanikke

Ene Korki (vasakul) ja Maire Toomi rõõmustab tänapäevane köögitehnika, mis teeb 
töö märksa lihtsamaks ja töörõõmu samavõrra suuremaks. Foto: Sirje Veldi

Lisaeelarve eelnõu 
kohaselt võivad kohali-
kud omavalitsused kaks 
kvartalit vältava majan-
duslanguse korral lae-
ne ja muid kohustusi võt-
ta üksnes Euroopa Liidu 
(EL) toetust saavate pro-
jektide rahastamiseks.

Ka kõik europrojektide 
ja muu välisabiga seotud 
laenud tuleb kooskõlasta-
da rahandusministeeriu-
miga. Kui omavalitsused 
kirjeldatud nõuetest kin-
ni ei pea, on rahandusmi-
nisteeriumil õigus peata-
da omavalitsustele tasan-
dusfondi eraldise ja tu-
lumaksu ülekandmine. 
Riik saab tasandusfondi 
ja tulumaksu ülekandmi-

se peatada kuni 20 prot-
sendi ulatuses aasta ma-
hust. Riigieelarve eelnõu 
seletuskirja kohaselt va-
javad omavalitsused aas-
tani 2015 EL-i struktuu-
rifondide toetuste kasu-
tamiseks omafinantsee-
ringu summadena 3,05 
miljardit krooni. EL-i osa 
nende projektide rahas-
tamisel on ligi 18,5 mil-
jardit krooni. 

Suurima osakaalu-
ga on veemajanduse ja 
jäätmekäitluse projektid. 
Nende puhul on omava-
litsuste osa ligi 1,5 ja EL-i 
osa 9,8 miljardit krooni. 

BNS

Omavalitsused võivad laenata 
üksnes europrojektideks
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MIS JUHTUS
Elvas

12.02 kl 11.25 juh-
tis Toivo (1959) sõidukit, 
mis ei olnud nõuetekoha-
selt läbinud tehnoülevaa-
tust. Turvavööga ei olnud 
autot juhtides kinnita-
tud kl 11.50 Priit (1978), 
kl 12.10 Sirje (1980), kl 
12.25 Aksel (1954), kl 
12.45 Marek (1976), kl 13 
Toivo (1968).

Kl 15.40 tuigerdas Val-
ga maanteel purjus Siim 
(1960). Kl 16.20 juhtis 
Reno (1980) sõidukit ja 
jättis kontrollijale esita-
mata liikluskindlustuspo-
liisi.

13.02 kl 12.15 ei olnud 
Aivar (1965) ja kl 12.25 
Marika (1965) sõidukit 
juhtides turvavööga kin-
nitatud.

Kl 16.10 ajal rikkus 
Valga maanteel avalik-
ku korda purjus Harri 
(1957), ta lärmas ja tüli-
tas inimesi. Kl 20.10 lär-
mas ja segas Valga maan-
teel liiklust purjus Rainer 
(1983).

15.02 kl 02.04 taba-
ti roolist purjus Reno 
(1983).

Rõngu vallas
15.02 kl 12.58 juh-

tis Urmas (1975) sõidu-
kit kiirusega, mis ületas 
liikluskorraldusvahendi-
ga lubatud sõidukiiruse 
17 km/h võrra. Kl 13.01 
ei olnud Tarmol (1986) 
kontrollijale esitada liik-
luskindlustuspoliisi. Kl 
13.37 juhtis Ants (1963) 
sõidukit, mis ei olnud 
nõuetekohaselt läbinud 
tehnoülevaatust.

Nõo vallas
12.02 kl 18.32 ajal lii-

kus Kersti (1974) pime-
da ajal valgustamata teel 
ilma helkurita. Kl 18.57 
juhtis Juhan (1967) sõi-
dukit ja jättis kontrollija-
le esitamata liikluskind-
lustuspoliisi.

13.02 kl 19.25 kõndis 
Heli (1952) valgustamata 
teel helkurita.

15.02 kl 15.10 juhtis 
Gunnar (1976) autot ja 
jättis kontrollijale esita-
mata liikluskindlustuspo-
liisi.

Linnaametnik pole täiendava 
raieloa nõudega päri
Keskkonnaameti ja 
-inspektsiooni spet-
sialistid käisid kont-
rollimas Arbi järve 
kaldal ulatusliku võ-
sa ja puude raiumise 
seaduslikkust.

Mare Nõmmik

Eelmisel nädalal alustas 
Vahemetsa Puit OÜ Arbi 
järve tervendamise projek-
ti teostaja OÜ Hüdromel 
alltöövõtjana järve kalda-
ala ning tulevaste kraa-
vitrasside ja settetiikide 
ümbruse puhastamist kae-
vetöödele ettejäävast võ-
sast ja puudest. Projekti 
järgselt raiutakse võsa ja 
puud 1,05 hektari suuru-
selt alalt. Töid alustati ka-
seallee piirkonnas, kuna 
sealne pehme pinnas või-
maldab raietöid teha ja ma-
terjali ära vedada vaid kül-
mal ajal. Mõnede linnako-
danike arvates on kaseal-
lee piirkonnas puid raiutud 
liiga palju ja sellega tekita-
tud kahju loodusele.

Kahtluse alla on seatud 
ka riikliku kaitse-eeskir-
ja nõuetest kinnipidamine. 
Jõgeva-Tartu regiooni kait-
se planeerimise spetsialis-
ti Maris Paju väitel on Arbi 
järve ümbrus 1964. aas-
tast riikliku kaitseala staa-
tuses ja sellele kehtib üldi-
ne kaitse-eeskiri. Linnama-
jandusosakonna juhataja 
Kalev Kepp pole selle väite-
ga nõus.

“1964. aastal võeti riik-
liku looduskaitse alla palu-
männikud, Arbi järve ümb-
rust see otsus ei puuduta-
nud,” selgitas Kepp ja li-
sas, et linn on taotlenud 
Arbi järve ümbruse riikli-
ku kaitse alla võtmist, kuid 

Vabariigi Valitsus ei ole se-
da kaheksa aasta jooksul 
seadustanud.

Riiklik kaitseala või 
mitte?

Paju hinnangul on Arbi 
järve tervendamise projekt 
väga hea ja vajalik ettevõt-
mine. Samas ei taganenud 
ta nõudest, et riikliku kait-
se-ala eeskirjadest lähtu-
valt oleks linnavalitsus siis-
ki pidanud enne tööde al-
gust raieloa kooskõlastama 
Keskkonnaameti kui riik-
liku kaitseala valitseja ja 
maastikuarhitektiga.

Keskkonnainspektsiooni 
Lõuna regiooni keskkonna-
kaitse juhtivinspektor Jane 
Türbsal-Trolla juhtis tähe-
lepanu sellele, et projekti 
üldjoonisel ei ole märgitud 
raiete tegelikku ulatust, 
vaid ainult ala, mis võsast 
ja puudest puhastatakse. 
Tema arvates olnuks kind-
lasti vajalik maastikuarhi-
tekti eelnev eskiislahendus 
pargiala kujundamisel.

Kalev Kepi hinnangul 
on aga linn käitunud igati 
seaduslikult, sest järve sa-
neerimise projekti on Kesk-
konnateenistus juba koos-
kõlastanud. Ka maastiku-
arhitekti palkamises enne 
tööde algust ei näe ta mõ-
tet, kuna puid ja võsa raiu-
takse vaid ehituse alalt. 

“Seal, kus ehitus algab, 
ei ole midagi kujundada,” 
leiab Kepp. “Puude raie on 
paratamatu, sest kraavi ei 
ole võimalik kaevata nii, 
et puud ette ei jääks. Linn 
on töövõtjale raieloa välja 
andnud, raiumisele mine-
vad puud on eelnevalt üle 
vaadatud ning neid ei ole 
raiutud põhjuseta.”

Raietööd jätkuvad
OÜ Hüdromel esinda-

ja Martin Rehme sõnul on 
kaitsealusel kasealleel puu-
de raiumine lõpetatud, sest 
nii allee järvepoolsel kui 
ka koolimaja poolsel kül-
jel on nüüd ruumi drenaaži 
paigaldamiseks ja kuiven-
duskraavide kaevamiseks, 
järve kaldale settetiigi ra-
jamiseks ja kaevamistöö-
del tekkiva pinnase laiali 
ajamiseks.

Vastavalt projektile kae-
vatakse lauluväljaku juures 
ja Moonuse oja järve suu-
bumise kohas välja järve 
moodustunud poolsaared, 
mis muudab kaldajoone 
korrapärasemaks. Et mai-
nitud töid teha saaks, tuleb 
seal kasvavad puud enne 
kaevetööde algust raiuda. 

Koridor tuleb raiuda ka 
endise metsamajandi juu-
rest lauluväljaku poole kul-
geva jalgtee järvepoolset 
äärt mööda kuni laste kel-
gumäeni, kuna sinna on 
projekteeritud drenaažid, 
kraavid ja ja settetiik.

Alates kelgumäest jää-
vad teeäärsed puud alles, 
kuid selleks, et lauluvälja-
ku äärset kallast süvenda-
da, tuleb järveäärset ala 
puhastada veel 15 meetri 
laiuselt.

Kuna Allika 3 krundiga 
piirnev võsa ja puud jäävad 
ette sinna rajatavale kraa-
vitrassile, siis raiutakse ka 
need. Ruumi tuleb leida ka 
järve ja jalgtee vahele raja-
tavale drenaažile.

Täielikult võetakse puud 
maha järve Kesk tänava 
poolselt kaldalt, mida ha-
katakse süvendama. Puud 
eemaldatakse ka Sinilin-
nu parkla vasaku nurga ja 
järve vaheliselt alalt, sest 

ka sinna on projekteeritud 
kraavid ja settetiik.

Järelvalve nõrk
Linna väljastatud raie-

loa alusel on lubatud ma-
ha võtta 59 puud, mille 
kännu läbimõõt pole suu-
rem kui 20 sentimeetrit. 
Rehme väitel on enamus 
raiumisele kuuluvaid puid 
küll väiksema läbimõõdu-
ga, kuid kuna pinnas on al-
likane ja selle kandevõime 
kehv, tuleb ekskavaatori-
ga kaevetöid tehes töötada 
6,1 meetri pikkuste palki-
dest alusmattide peal, mis 
eeldab, et trass oleks sama 
lai.

“Täna tundub, et me 
alahindasime suurema dia-
meetriga puude osakaalu, 
seega tuleb linnalt taotleda 
täiendav kogus raieluba-
sid,” ütles Rehme. “Püüa-
me puid säilitada niipal-
ju kui võimalik, kuid raiu-
da siiski niipalju kui tööde 
teostamiseks vaja.”

Ruumi on Rehme sõnul 
vaja ka mulla laiali ajami-
seks, sest kasvavaid puid ei 
saa pinnasega matta – nii 
sureksid need mõne aja pä-
rast niikuinii.

“Ilmselt on elvalastele 
oluline, et alles jääks Kesk 
tänavalt lauluväljakule 
suunduv kaseallee. Selleks 
nihutame projekteeritud 
kraavi natuke järve poole,” 
lubas Rehme.

Võsa ja puude raiumine 
ning raiutud alade korista-
mine loodetakse lõpetada 
märtsi alguseks.

Elva linn on sõlminud 
Arbi järve tervendamise 
ehitustööde omanikujärel-
valve teostamiseks lepin-
gu projekteerimisbürooga 
Maa ja Vesi.

Keskkonnaametnikud Toomas Tammeleht ja Jane Türbsal-Trolla ning töövõtja Martin Rehme arutlemas järve üld-
joonise üle. Foto: Mare Nõmmik
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17.02 otsustati:
Määrata lapse sün-

nitoetus Raili Raevaldi-
le; munitsipaalomandis-
se taotletava transpordi-
maa sihtotstarbega ehiti-
se teenindamiseks vajalik 
maa: Palupere tee – pind-
ala 8762 m².

Anda reklaamiluba 
Stereo Meedia OÜ-le rek-
laami eksponeerimiseks 
Kesk 7 parklas.

Sõlmida Projekteeri-
misbüroo Maa ja Vesi AS-
ga töövõtuleping Elva lin-
nas Arbi järve tervenda-
mise ehitustööde omani-
kujärelevalve teostami-
seks.

Muuta Elva Linnava-
litsuse 16.09.2008.a mää-
rust nr 3 “Üürimäärade 

kehtestamine ruumide ja 
tehnika kasutamisel Elva 
Matkakeskuses”.

Esitada eelnõu lin-
navolikogule: Osa-
lemine liikmena mitte-
tulundusühingus Ees-
ti Avatud Noortekeskuste 
Ühendus.

Kanda majandus-
tegevuse registris-
se Emapuu OÜ Kirde 1, 
juuksuriteenuse osuta-
mine; FIE Triin Tensing, 
Kesk 26, kasutatud riie-
te müük; Arm-Ararat OÜ, 
Kesk 19, toidupood.

Anda Elva Linnavalit-
suse tänukiri Elva Las-
teaia Õnneseen kokale 
Maire Toomile.

Maia Kukk
Linnasekretär

 
Toimetaja Sirje Veldi Tel. 730 9899 
e-mail: epoiss@kodu.ee

Toimetusel on õigus kaastöid toimetada ja lühendada nende selguse huvides. Kaastöid ei retsenseerita ega tagastata. 
Toimetus ei vastuta reklaamide ja kuulutuste sisu eest. Elva Postipoiss on Eesti Ajalehtede Liidu liige. Kaebuste korral 
ajalehe sisu kohta võite pöörduda Pressinõukogusse pn@eall.ee või tel. 646 3363
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Kesk 32 tuba 209. Kujundaja-küljendaja Kristina Kütt. Trükk AS Võru Täht

LINNAVALITSUSE ISTUNG 

TEADE

Tänast Eestit on võr-
reldud laevaga rahu-
tul merel – kapten, 
meeskond ja reisi-
jad teavad küll, kuhu 
nad purjetada soovi-
vad, aga nad ei tea, 
kas nad pärale jõua-
vad. Nad näevad, et 
meri on rahutu, aga 
nad ei tea, kas läheb 
veel tormisemaks. 
Ja kui lähebki, siis – 
kui tormiseks ja kui 
kaua raju kestab? 
Keegi ei tea.

Trivimi Velliste, 
Riigikogu liige (IRL), 
Eesti Lipu Seltsi esimees

On raske aeg, aga on ol-
nud raskemaid. Vabadus-
sõda, millest Eesti riik sün-
dis, on kahtlemata raskus-
te võrdkuju. Sõja algus oli 
väga troostitu, sest usku 
võitluse mõttekusse oli vä-
he. Elutargad taadid hoia-
tasid: “On poisikeste värk 
minna sõtta suure Vene-
maa vastu!” Aga just need 
“poisikesed” – gümnasistid 
ja tudengid – olid esimes-
te hulgas, kes aitasid sõja 
kulgu pööret tuua. Nad sei-
sid isade ja vanaisade õlga-
del, nende silmad olid kõr-
gemal ja nägid esimestena 
silmapiiri tagant terendu-
mas seda, mida 19. sajan-
dil oli kuulutanud hull luu-
letaja Juhan Liiv: “Aga üks-
kord on Eesti riik!”

Muidugi aitasid sõja käi-
ku pööret tuua igatsetud 
Briti laevastiku saabumi-
ne Tallinna lahte kriitilisel 
tunnil ja soome vabatahtli-

ke tulek vana-aasta lõpus 
1918. Sadamas laevalt ma-
ha astunud, ei suundunud 
põhjanaabrid võõrastemaj-
ja. Nad küsisid, kus on rin-
ne. See avaldas päevinäi-
nud eesti meestele mul-
jet. Tervelt sada tuhat sõ-
jameest siinsetest küladest-
linnadest olid Vene keisri 
lippude all sakslaste ja aus-
terlaste vastu sõdinud, nad 
teadsid, mis on sõda. Aga 
neis oli vaja usk äratada.

Polkovnik Laidoneri ni-
metamine ülemjuhatajaks 
vahetult enne jõule oli ehk 
selleks õlekõrreks, mis kal-
lutas viimaks kaalukau-
sid Eestile soodsas suunas. 
Kindral Laidoner ei tei-

nud lahinguid kavandades 
ja juhtides ühtki olulist vi-
ga. See oli märkimisväär-
ne omadus, mis sünnitas 
meestes austust ja lugupi-
damist. Selline asi on mis 
tahes sõja võitmiseks väga 
oluline.

Kaks nädalat tagasi pü-
hitsesime kindral Laidone-
ri 125. sünniaastapäeva – 
eriti suurejooneliselt tehti 
seda kindrali noorpõlveko-
dus Viljandis. Ent meil on 
peagi ukse ees veel üks sa-
ma ümmargune juubel. Kui 
tulevane kindral oli oma 
talukätkis peaaegu nelja-
kuune, pühitseti Otepääl – 
4. juunil 1884 – sinimust-
valge lipp.

Vähe on maailmas riike 
ja rahvaid, kelle alglipp on 
reliikviana säilinud ja mis 
on pealegi nii eakas. Kuid 
me peame alati meeles pi-
dama, et vaid kolmandiku 
sellest ajast on sinimustval-
ge võinud oma sünnimaal 
vabalt lehvida. Seevastu 
kaks kolmandikku nendest 
pikkadest aastakümnetest 
on meie lipp olnud peidus 
meie unistustes, paremal 
juhul kummutipõhjas või 
pööningul sarikate vahel. 
Vaid Välis-Eestis võis see 
vabalt lehvida.

Vabaduse taaskoites sai-
me Eesti Üliõpilaste Selt-
si paguluses kestnud vilist-
lastelt rõõmuga kuulda, et 
alglipp on tõepoolest alles 
– reliikvia on peidus ühes 
Jõgeva valla korstnajalas. 
On sümboolne, et Eesti li-
pu 125. juubeliaasta võidu-
püha paraad peetakse just 
Jõgeval. Muidugi on kah-

ju, et see ei saa toimuda 
legendaarse Võnnu lahin-
gu tandril. Aga seda enam 
oleme mõtetes oma lõuna-
naabritega, kes aeg-ajalt on 
meie toetavat kätt vajanud. 
Kui südaööl vastu 23. juu-
nit pühitseme Tallinnas Va-
baduse väljakul kauaooda-
tud Vabadussõja võidu-
samba, oleme mõtetes kõi-
gi 100 000 Eesti mehega, 
kes meile omariikluse kät-
te võitlesid, samuti tuhan-
dete välismaalastest liitlas-
tega.

Ent kolm nädalat va-
rem, tänavu 4. juunil olgu 
terve maa lipuehtes! Hom-
mikul kell seitse heisatak-
se lipp suure pidulikkusega 
Pika Hermanni torni. Tar-
tu Ülikooli aulas on pidulik 
juubeliaktus ja samal õh-
tul lipu loojate kodus Ees-
ti Üliõpilaste Seltsis pidu-
lik koosviibimine. Pärnu 
Rüütli platsile tuuakse 125 
sinimustvalget lippu! Pi-
dustused kulmineeruvad 
järgmisel päeval lipu hällis 
Otepääl.

Ent see pole kaugeltki 
kõik. Ka Viljandi, Jõgeva ja 
mitmed teised on otsusta-
nud lipu suurjuubelit vää-
rikalt meeles pidada. See 
on meie kõigi võimalus ja 
südame käsk. Iga maava-
nem ja linnapea, iga valla- 
ja külavanem, iga talu- ja 
majaomanik võib mõtelda 
oma võimalusele ja viisi-
le, kus ja kuidas lipp heisa-
ta. 4. juunil oma lipule au 
anda on meie kõigi au kü-
simus. Hoidkem siis lipud 
vardas ka nüüd – 24. veeb-
ruaril!

Eesti lipp lehvima!

Elva Linnavalitsuse 
11.02.2009 korralduse-
ga nr 76 algatati Tartu 
mnt 26 kinnistu detail-
planeeringu koostamine. 
Planeeringu eesmärgiks 
on kinnistu jagamine ka-

heks elamumaakrundiks 
ning loodavale krundi-
le õigusliku aluse loomi-
ne üksikelamu projektee-
rimiseks.

Elva linnavalitsus

Kaks kolmandikku 
pikkadest 
aastakümnetest 
on meie lipp 
olnud peidus 
meie unistustes, 
paremal juhul 
kummutipõhjas 
või pööningul 
sarikate vahel.

Eelmises lehes lk 5 il-
munud artiklis “Kau-
gelt tulnud külaline käis 
Kondakovi haual” on toi-
metuse süül nimetatud 

Ivan Kondakovi kautšuki 
leiutajaks. Tegelikult on 
tegemist ikka kunstkaut-
šuki leiutajaga. Toimetus 
vabandab loo autori ees.

PARANDAME VEA

Elva karikasarja III 
etapp suusatamises toi-
mus 12. veebruaril Tar-
tumaa tervisespordikes-
kuses. Distantsi pikkus 
3,5 km.

M-N (1998.a.s ja noo-
remad): Johannes Sikk 
12.30; Oliver Kütt 12.50; 
Mihkel Unt 14.56; Kätlian 
Kilvits 16.06 (3km); Ro-
bin Sarapuu 16.25 (3km); 
Rain Sülla 20.19 (3km).

M-N 12 (1997): Karl 
Sikfrid Margus 12.58.

M-N 13 (1996): Karl 
Ernst Saal 12.10; Peeter 
Kompus 12.29.

M-N 14 (1995): Kaius 
Loos 11.17; Talis Põlgast 
12.24; Erlend Leppoja 
20.57.

M-N 15 (1994): Kait 
Kompus 12.08; Riho Sül-
la 15.56.

M-N 18 (1991-1992): 
Verner Lessing 10.08; 
Jaan Särg 10.49.

M-N 20 (1989-1990): 
Mikko Maier 9.44.

M-N (1988.a.s ja va-
nemad): Karel Viigipuu 
10.05.

M-N 50 (1958.a.s ja 
vanemad): Hendrik Lakk 
13.01.

Elva karikasari suusatamises

RELIIKVIA Eesti lipu 125. juubeliaasta võidupüha paraad 
peetakse Jõgeval
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Omaaegne meister-
sportlane jalgrat-
tasõidus ja kiirui-
sutamises Aleksan-
der Keerov saab 24. 
veebruaril 70.

Milvi Kapaun

Mis on meeles lap-
sepõlvest?

Poisikesena elasin Peip-
si ääres Raigla külas. Minu 
vanavanemad, suurtalupi-
dajad, olid enne sõda pa-
gendatud Petserimaalt Ve-
nemaale, Saltsi linna. En-
ne sakslaste saabumist tu-
lime Saltsist perega üle 
Peipsi jää Salu saare kohalt 
Eestisse tagasi. Elamine oli 
saanile pakitud, ema ja va-
naema vedasid. Olin siis 
poisike, vennas kolm aas-
tat minust noorem. Raiglas 
saime elamise sugulas-
te Johansonide juures, kes 
elasid Raigla mõisahoones. 
On meeles Vene lennukite 
pommitamine. Olin heina-
maal suure kivi varjus pei-
dus. Hirmus undamine oli, 
kilde ja mulda aina lendas. 
Sakslased, kes seal olid, 
said kõik surma. Ei jõud-
nud ligi poole kilomeetri 
kaugusel asunud metsa põ-
geneda.

Kodus oli leivategu kä-
sil. Venelased olid platsis, 
tõid haavatud meie juurde 
sisse. Võtsid ahjust leiva-
pätsid ja jagasid omavahel 
ära. Meile ei terakestki.

Kuna tegid oma esi-
mesed rattasõidud?

Ei osanud ma veel ratta-
ga sõitagi, kui külamehed 
mu nelja kilomeetri kaugu-
sel asunud poodi suitsu jä-
rele saatsid. Seisin mees-
tejalgrattal ühe jalaga pe-
daalil ja teisega siis tõuka-
sin hoogu. Peaasi, et ratta-
ga sõita sai, sest ratast en-
dal polnud. Varsti hakka-
sin n-ö altraami juba sõit-
ma, üle rattatoru ei ulata-
nud.

Kuidas sportlasetee 
alguse sai?

Õppisin Räpina Aiandus-
tehnikumis aiandus-mesin-
duse erialal. Esimesed kiir-
uisud tõi kooli tolleaegne 
spordiühingu Jõud jalgrat-
tatreener Herbert Rand.
Tegime poistega Võhan-
du jõele uisuvälja, seal siis 
sõitsime. Hiljem tõi Rand 
mulle kolmekäigulise jalg-
ratta ning 1957. aastal sõit-
sin juba Jõudi koondises. 
Sellel ja järgmiselgi aas-
tal tulime koos Ülo Jäne-
se, Einar Sanderi ja võistle-
va treeneri Herbert Ranna-
ga Eesti meistrivõistlustel 
100 km meeskonnasõidus 
teiseks. 1958. aastal võist-
lesime üleliidulistel võist-
lustel, kus jäin silma ar-
mee spordiklubi treenerite-
le ning jalgrattatreeningud 
jätkusid sõjaväeteenistu-
ses Riia Armee Spordiklu-
bis (Riia ASK). 1962. aas-
tal sõjaväest naastes tuli-
me Jõudi koondisega Eesti 
meistriks mitmepäevasõi-
dus. Võistkonnas olid veel 
Väino Kereme, Vello Hea-
mägi, Kalju Koch, Kalev 

Une pealt meistriks
JUUBILAR Meistersportlane 
Aleksander Keerov

Ojaste ja Peep Jöffert.
Riia-aastad olid edu-

kad?
Sõjaväeteenistus kes-

tis kolm aastat. Eestlasi oli 
seal palju, igal spordialal. 
Elasime ASK spordiklubis, 
sõjaväevormi kandma ei 
pidanud. Võistlusi oli väga 
palju. Eraldistardis tulin 
Läti meistriks, ühisstardist 
sõidus olime teised. Teise 
koha saime ka võistkond-
likult Balti velotuuri mit-
mepäevasõidus. Täitsin ka 
Nõukogude Liidu meister-
sportlase normi.

Suurem mass, NL pari-
matega eesotsas, oli koos 
relvajõudude esivõistlus-
tel. Liidu koondis armee-
spordiklubi meestest koos-
neski.

Kas oli ka ebaõnnes-
tumisi?

Viimasel võistlusel en-
ne rahvaste spartakiaadi 
jõin enne starti tolleaeg-
set ergutusjooki gitaiski 
limontšik, mida apteegis 
müüdi. Olime leedulase 
Iljanoviga teistel eest ära 
sõitnud, lõpuni veel küm-
mekond kilomeetrit, kui 
minul halb hakkas. Kana-
nahk tuli ihule, arvasin, 
et mürgitus ja läksin et-
tejuhtunud jõe äärde vett 
jooma. Iljanov võitis sõi-
du, mina jäin ilma koondi-
se kohast rahvaste sparta-
kiaadil ja uuest korralikust 
rattast. Oleksin aga võinud 
julgelt lõpuni pingutada, 
mingit mürgitust polnud. 
Pärast seda sõitu tuli mul 
rattatreeningutes nagu pi-
dur peale.

Kuidas tuli Eesti 
meistritiitel 10 000 m 
kiiruisutamises?

See tuli sõna otseses 
mõttes une pealt. Lõpeta-
sin soojendussõidu ja viska-
sin oma stardijärge oodates 
pingile pikali. Panin käed 
pea all ja jäin tukasta-
ma. Magasin sügavalt, kui 
meeskonnakaaslane Ilmar 
Mesi mind äratas. Kiirus-
tasin starti, kuhu mind oli 
juba mitu korda hõigatud, 
ja võitsingi 10 000 meetrit 
ära. See võit oli küll magu-
sam kui uni.

1969. ja 1970. aas-

tal Ants Antson võistlus-
tel ei osalenud ja mul õn-
nestus võita. Muidu oli ik-
ka tema võidumees. Olime 
sageli stardis kõrvuti – te-
ma ligi kahemeetrine, mi-
na lühike, 1.71 pikk. Star-
disirgel kaotasin talle juba 
ligi 30 meetriga. Võistlused 
olid tihti Sillamäel. Seal 
olid tribüünid venelastest 
publikut täis. Karjusid alati 
mulle, mitte Antsonile. Mi-
nu perekonnanimi meeldis 
neile rohkem.

Millega praegu tege-
led?

Olen Võrtsjärve ääres 
suvekodus, kus on käsil 
kõrvalhoone ehitus. Kala-
mees ma pole, kuid käin 
tuttavatel kalameestel abis 
mõrdasid vaatamas. Mul 
on aeru- ja mootorpaat.

Õhtuti võtab abikaasa 
ristsõnade lahendamisel 
otsa üles, mina aitan kaa-
sa. Minu leivanumber on 
sport ja murdesõnad.

Mis on plaanis eel-
olevatel aastatel?

Rulluisutamise võtan 
kindlasti tõsisemalt käsi-
le. Lähedal pole kohta, kus 
sõita saaks. Elva-Peedu tee 
on lühikesevõitu, tuleb sõi-
ta Kõrvekülla või Otepää-
le.

Vaja on kõrvalhoone ehi-
tus lõpetada. See on suur 
projekt – kolmekorruseline 
maja, keldrikorrus, saun, 
ülemisel korrusel väikesed 
toad. Lolli peaga sai väga 
suurelt ette võetud. Vend 
ütles ka, et mul on suuru-
sehullustus.

Lapselapsed käivad 
sageli külas?

Viiesel Jasperil ja kol-
mesel Johannal on maale 
tulles esimene asi, et kuu-
le, vanaisa Sass, teeme se-
da ja toda. Esimene asi on 
ikka järve äärde. Seal on 
palju kajakaid. Kui neil on 
pojad, siis võivad rünna-
ta. Tuleb ettevaatlik olla – 
paneme poisile suure müt-
si pähe.

Kuidas juubelit tä-
histad?

Ei hakka talvisel ajal 
suurt pidu pidama. Sep-
tembris saab abikaasa 60, 
siis juubeldame koos.

ELVA POSTIPOISS
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� 31. Tartu maratonil 
startis ilutulestiku 
saatel 63 kilomeetrile 
2855 suusatajat (lõ-
petas 2525), lühemale 
distantsile läks 666 
(lõpetas 590) võistlejat.

� Reformierakon-
na esindus kohtus 
gümnaasiumis koda-
nikuõpetuse raames 
vanemate klasside 
õpilastega. Sinilinnus 
astusid mõne üksiku 
elvalase ette riigiko-
gulased Kaljo Kiisk 
ja Ignar Fjuk, Jõgeva 
linnapea Kalev Lillo 
ja abilinnapea Andi 
Einaste ning elvalane 
Alfred Paulson.

� Elva Tarbijate Ühistu 
toidukauplustes müüdi 
Valga lihakombinaadi 
lastevorsti hinnaga 
41.50 kilo, Abeli Ärikes-
kuse Minimarketis oli 
Lihameistri lastevorsti 
kilohind 35.40

Tartumaa tervise-
spordikeskus on pi-
ka ja väärika aja-
looga kompleks. 
Asukoht on hea ja 
paljud inimesed ka-
sutavad suurepä-
rast võimalust spor-
ti teha.

Peeter 
Laasik, 
linnavolikogu 
liige

Kahjuks ei ole aga 
kompleksi tulevik sugu-
gi kindel, sest riik tahab 
seda üle anda. Aastaid on 
proovitud nii maavalitsu-
se eestvedamisel kui ka 
eraldi suheldes leida val-
dade/linnade seast uut 
omanikku. Eelmise aas-
ta lõpust on riigil keh-
va eelarve tõttu haka-
nud eriti kiire. Loogiliselt 
võttes on Elva linn ju pä-
ris õige omanik, mistõttu 
ministeerium on teinud 
meie linnale ka pakkumi-
se. Elva on ju lähim suu-
rem omavalitsus ja kül-
lalt paljud kompleksi ka-
sutajad on elvalased. El-
va linna seisukohalt on ju 
hea, kui meie linna elani-
kel on rohkem erinevaid 
sportimisvõimalusi. Sa-
muti toimuvad komplek-
sis mitmed üleriigilised 
üritused ja tal on perspek-
tiivi tuua tulevikuski siia 
võistlusi/laagreid. Peale-
gi on kompleks väärtus-
likus kohas asuv kinnis-
vara ning eks kinnisvara 
kunagi ikka väärtustub. 
Nii et võiks ju võtta Elva 
linnale küll.

Kuid vaatame asja si-
sulisemalt. Küsimus on, 
miks ja kuidas tahab riik 
anda kompleksi käest?

Miks?
Põhjus vaatab vas-

tu eelarvest. Riigil ei ole 
vahendeid kompleksi in-
vesteeringuteks ja kor-
rashoiuks. Kuigi kesku-
se praegune juhtkond on 
teinud head tööd, püü-
des tuua juurde üritu-
si ja teinud järk-järgult 
ka remonti, on selge, et 
kompleks vajab suuri in-
vesteeringuid, arenguka-
va järgi suurusjärgus 50-
60 miljonit. Ilma nendeta 
ei ole jätkusuutlik areng 
võimalik. Kompleks liht-

salt jääb arengus teistest 
maha.

Samas peame meie El-
va linna poolt vaatama 
reaalselt ja ausalt oma 
rahalisi võimalusi. Meil 
on käigus n-ö Elva sajan-
di projekt vee- ja kana-
lisatsiooni väljaehitami-
seks Elva linnas. Meil on 
vaja juurde ehitada laste-
aed, lõppude-lõpuks val-
mis ehitada kultuurima-
ja, remontida koolid jne. 
Kõik see võtab raha linna 
eelarvest. Pealegi tuleb 
riigi miinuseelarve taus-
tal ka Elval eelarvet kok-
ku tõmmata.

Kuidas?
Hetkel on teada, et 

kompleksil on võlgnevu-
si, mistõttu ta peab üle 
minema lühendatud töö-
ajale jne. Kelle rahaga la-
hendatakse need prob-
leemid? Me ei saa luba-
da, et riigi tegemata jät-
mised omavalitsuse kaela 
lükata. Kui me oleme ju-
ba omanikud, siis on hilja 
hakata hädaldama, et me 
ei saa omaniku kohustus-
tega hakkama. Omani-
ku kohustus on komplek-
si korras hoida ja kindlus-
tada, et seal toimuks sihi-
pärane tegevus.

Olen absoluutselt 
veendunud, et üleriigili-
se tähtsusega komplek-
side ellujäämine on ka 
riigi kohustus. Isegi sel-
list heas korras komplek-
si nagu Tehvandi dotee-
rib riik ju igal aastal mil-
jonitega.

Põhimõtteliselt ei ole 
ma kompleksi Elva linna-
le ületuleku vastu, kuna 
kohapealne omanik on 
tõesti hoolsam, kui kau-
ge riik. Kuid riik peab vä-
ga selgelt ja ühemõtteli-
selt tagama tulevikus põ-
hiosa vajalikest investee-
ringutest ning lepingus 
peab olema investeerin-
gute ajaline graafik. Sa-
muti peab riik enne üle-
andmist korrektselt lõpe-
tama töölepingud ning 
likvideerima maksuvõ-
lad. Ei ole reaalne, et El-
va linn hakkab oma eel-
arvest kinni maksma rii-
gi maksevõlgu.

Nendeks rasketeks lä-
birääkimisteks soovin 
linnavalitsusele jõudu ja 
põhimõttekindlust.

Tervisespordikeskus – poolt ja vastu?

1963. aastal kiiruisutamises tulevase olümpiavõitja 
Ants Antsoni järel Eesti teiseks numbriks tõusnud 
Aleksander Keerov meenutab juubeli eel muhedalt 
võiduajamisi ja treeninguid Arbi järve jäärajal. Foto: Milvi 
Kapaun
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Esmakordselt loeti 
Narvas peetud Ees-
ti meistrivõistlustel 
laskurite tulemused 
täielikult elektrooni-
liste abivahenditega.

Karl Kontor

Märklehtedesse au-
gu jätnud kuuli tabamuse 
väärtuse määras elektroo-
niline seade, kuhu kohtu-
nik pidi märklehe vaid sis-
se söötma. Naiste õhupüs-
si harjutus ja kõik finaa-
lid lasti aga Šveitsi firma 
Sius Ascor elektroonilis-
tesse märklaudadesse, kus 
märkleht tegelikult puu-
dub ja lasu väärtuse näi-
tavad monitorile andu-
rid, mis suudavad määra-
ta kuuli täpse asendi mär-
gi tasapinnal. Samasugus-

tele märklaudadele lastak-
se kõikidel maailma tiitli-
võistlustel ning 10 tippta-
semel seadme ostmine Ees-
ti Laskurliidu poolt võimal-
dab nüüd ka meie laskuri-
tel harjutada teistega võrd-
väärsetes tingimustes.

Laskurite tulemused sõl-
tuvad siiski eelkõige nen-
de võimetest ja oskustest, 
seadmed tulemust ei pa-
randa, võimaldades seda 
vaid objektiivselt hinnata 
ja õiglane paremusjärjes-
tus määrata.

Omapärase saavutusega 
sai hakkama kogu võistlu-
se parimat tulemust näida-
nud Neeme Pajusaar mees-
te õhupüstoliharjutuses. 20 
aastat laskmisest eemal ol-
nud ja eelmisel aastal taas 
relva kätte võtnud oma-
aegne vabariigi üks pare-

maid püstolilaskureid, kel-
le nimele kuulub ka 1977. 
aastal püstitatud üks va-
nemaid praeguseni püsiv 
Eesti rekord, kiirlaskmises 
ringmärki 579 silma, la-
si nüüd põhiharjutuses sa-
muti 579 silma. Finaalis li-
sandunud 96,7 silma ja ko-
gusumma 675,7 tähendas 
seda, et 32 aasta järel 51 
aastasena sai ta jälle en-
da nimele ühe Eesti rekor-
di. Eelmise rekordi ületa-
sid ka selle endine omanik 
Erik Aman ja meie klubi 
parim Reijo Virolainen, tu-
lemused vastavalt 671,1 ja 
667,9. Neljal viimasel võist-
lusel vaid neljandaid koh-
ti korjanud Aivar Vanaka-
mar püstitas isikliku rekor-
di 660,5 silmaga ja jäi taas 
esimesena medalist ilma.

Eesti rekord sündis ka 

naiste õhupüssis, kus An-
žela Voronova tulemuseks 
luges elektroonika 494,4 
silma. Elva noored ei pää-
senud seekord finaali lähe-
dale, kuhu oleks viinud vä-
hemalt 380 silma. Maar-
ja-Liisa Maasik oli 374 sil-
maga 12., Tuuli Kübarsepp 
373 silmaga 15. ja Marietta 
Pruuli 370 silmaga 16.

Meeste püssiharjutuses 
pääses Lennart Pruuli küll 
kaheksanda ehk viimase-
na lisaseeriat laskma, kuid 
haigusevimm sundis sel-
lest loobuma. Meistriks tu-
li kohalik noormees Vladis-
lav Lušin 679,4 silmaga.

Narva jäid ka kaks üle-
jäänud kuldmedalit. Naiste 
püstoliharjutuses tuli võit-
jaks Veera Rumjantseva 
ning liikuva märgi harjutu-
ses Juri Sizonenko.

14. veebruaril toimu-
sid Elva hüppemäel 
ja suusaradadel Tõnu 
Haljandi 10. mäles-
tusvõistlused suusa-
hüpetes ja kahevõist-
luses.

Milvi Kapaun

Elva suusaklubi korral-
datud Tõnu Haljandi mä-
lestusvõistlused on ühtlasi 
ETV-G4S karikavõistluste 
kolmas etapp suusahüpe-
tes ja kahevõistluses. Eest-
lastega olid mõõtu võtmas 
ka Läti sportlased. Kuues 
vanuseklassis oli osalejaid 
kokku 51, nende hulgas 
seitse tütarlast ja 22-aasta-
ne lätlanna Anna Abonova. 
Suusahüpete hindekohtu-
nikud olid Roomet Pikkor, 
Jaan Jüris, Ilmar Aluvee, 
Juhan Lind ja Andrus Ilves. 
Vastavalt vanuseklassile 
hüpati K-8 ja K-25 mäelt.

Elva noored kahevõist-
lejad Kristjan Ilves, And-
reas Ilves ja Karl Mustjõgi 
võitsid koduvõistlustel me-
daleid nii hüpetes kui ka-
hevõistluses.

Päeva pikima hüppe, 
25 meetrit, tegi K-25 mäel 
Kristjan Ilves. Stiilipunk-
te sai ta kokku 228,3. M14 
klassis karikasarja kolla-
se liidrinumbriga võistel-
nud Ilvese hüppepikkuseni 
ei küündinud ka 21,5 meet-
ril maandunud veteranide 
klassi parim, 40-aastane 
Priit Päeva Nõmme spor-
diklubist. M 14 klassis tu-
li hüppevõistlustel teiseks 
23,5 ja 24 meetrit hüpanud 
Mihkel Oja Otepää spordi-
klubist. Stiilipunkte sai ta 
kokku 218,5.

Karl Mustjõgi teenis 
22,5 ja 23 meetriste hüpe-
tega 206,2 stiilipunkti ning 
võitis pronksmedali.

Kahevõistluses 3,5 km 

distantsile esimesena star-
tinud Kristjan Ilvese püüdis 
kinni 18 sekundit hiljem 
kolmandana rajale saanud 
Võru poiss Robin Kütt, kes 
tuli võitjaks kahe sekundi-
ga Ilvese ees. Pronksmedal 
ka kahevõistluses läks Karl 
Mustjõgile.

Andreas Ilves võitis 
pronksmedali M10 vanu-
seklassis hüpetes ja kahe-
võistluses. Kahevõistluses 
võrdsete hüppetulemuste 
(7,5m) põhjal koos Klaus 
Kolbakoviga (Võru spor-
dikool) 1,5 km rajale star-
tinud Andreas Ilves kao-
tas lõpujoonel konkuren-
dile vaid sekundiga. Võitis 
Artti Aigro Otepää spordi-
klubist. Klubikaaslane Tero 
Tamm sai 7,5 meetriste hü-
petega teise koha suusa-
hüppevõistluse arvestuses.

Artti Aigro võistles suu-
sahüpetes M12 klassis ning 
saavutas 22 ja 24 meetriste 
hüpetega esikoha. Teine oli 
Mairo Nupp (21,5 ja 23m) 

Võru spordikoolist, kolmas 
Ainar Pikk (20,5 ja 20,5) 
Otepää spordiklubist.

Tütarlapsed hüppasid K-
8 mäelt. Pikima hüppe – 
7,5 meetrit tegi kahevõist-
luse hüppevoorus 9-aasta-
ne Võru spordikooli tüd-
ruk Sandra Sillaste. Läti 
võistleja, 10-aastane Lau-
ra Žuševica sai pool meet-
rit lühema hüppe eest aga 
kaheksa stiilipunkti roh-
kem ning startis poole kilo-
meetri pikkusele rajale esi-
mesena. Läti tüdruk Šarlote 
Škele (sünd. 2001) sai raja-
le kaheksa ja Sillaste 12 se-
kundit hiljem. Esikoha või-
tis kahevõistluses neljanda-
na 14 sekundit liidrist hil-
jem rajale saanud Kerli Oja 
Võru spordikoolist. Teine 
oli Laura Žuševica, kolmas 
Sandra Sillaste.

Suusahüppevõist luse 
võitis Sandra Sillaste Läti 
tüdrukute Laura Žuševica 
ja Šarlote Škele ees. Vete-
ranide võistlusklassis või-

tis kahevõistluses esiko-
ha võistluste eakaim osa-
võtja, 59-aastane Modris 
Kruze Lätist. Hüppevõist-
luste arvestuses oli lätla-
ne 20 ja 21 meetriste hüpe-
tega Priit Päeva järel teine. 
Ainus naisvõistleja, lätlan-
na Anna Abonova tegi oma 
pikema hüppe – 19 meetrit 
kahevõistluse hüppevoo-
rus ja võitis kahevõistluses 
pronksmedali.

Päev hiljem, 15. veeb-
ruaril Viljandis toimunud 
ETV-G4S karikavõistluste 
neljandal etapil suusahü-
petes võitis Kristjan Ilves 
esikoha Lossimägede hüp-
pemäe rekordiga 26 meet-
rit. Karl Mustjõgi hüppas 
20,5 ja 25 meetrit, tulemu-
seks Võru poisi Robin Küti 
järel kolmas koht. Andreas 
Ilves oli M10 vanuseklas-
sis kaheteistkümne hüppa-
ja hulgas kuues.

ETV-G4S karikavõistlus-
te viies etapp toimub 28. 
veebruaril Tallinnas.

L a s k e s u u s a t a m i -
se maailmameistrivõist-
lused algasid Koreas 
Pyeongchangis 14. veeb-
ruaril sprindisõitudega. 
Eestlannadest tegi 7,5 km 
distantsil parima sõidu 
ja lõpetas 28. kohal tii-
rud puhtalt läbinud Kadri 
Lehtla. Kaotus võitja Ka-
ti Wilhelmile oli 2.13,7. 
Eveli Saue oli kolme trah-
viga 51., Sirli Hanni kahe 
möödalasuga 59.

Meeste 10 km sprin-
dis tuli norralastele ne-
likvõit, parim oli Ole Ei-
nar Björndalen. Eestlas-
te parim Priit Viks ek-
sis tiirudes kahel korral 
ja lõpetas 51. kohal. Ind-
rek Tobreluts oli nelja 
möödalasuga 65. Roland 
Lessing oli 68. ja Kauri 
Kõiv 71. Mõlemad teeni-
sid neli trahviringi.

Naiste jälitussõidu lõ-
petas Eveli Saue nelja 
trahviga 32. kohal. Kad-
ri Lehtla oli kuue trah-
viga 42., Sirli Hanni te-
gi viis trahvi ja oli 56. 
Võitis rootslanna Helena 
Jonnson.

Eesti meestest oli rajal 
ainsana 51. kohalt alusta-
nud Priit Viks. Enne kol-
mandat tiiru püüdis võit-
ja Ole Einar Björndalen 
Viksi ringiga kinni ning 
eestlasel tuli sõit katkes-
tada. Esimeses tiirus ta-
bas Viks vaid ühe märgi, 
teises tiirus kolm.

17. veebruaril sõit-
sid mehed 20 km indivi-
duaaldistantsil. Võistlus-
tel ainsa laskesuusata-
jana tiirud puhtalt läbi-
nud Martten Kaldvee lõ-
petas eestlastest parima-
na 45. kohal. Lessingul ja 
Tobrelutsul ebaõnnestus 
laskmine täielikult. Seit-
se trahviminutit teeninud 

Lessing oli 68., kaheksal 
korral eksinud Tobreluts 
82. Kõhuviirusega kim-
pus olnud Priit Viks kat-
kestas sõidu. Oma kol-
meteistkümnenda kuld-
medali maailmameistri-
võistlustelt võitis Ole Ei-
nar Björndalen.

Eestlaste ebaedu las-
ketiirudes jätkus ka kol-
mapäeval toimunud nais-
te 15 km individuaalsõi-
dus, kus Eveli Saue tee-
nis sõiduajale lisaks ka-
heksa trahviminutit, tu-
lemuseks 77. koht. Kao-
tust võitja Kati Wilhelmi-
le kogunes 10.07,8. Sirli 
Hanni oli kolme trahvi-
ga 61. ja Kadri Lehtla viie 
trahviga 66.

Neljapäeval toimu-
nud segateatevõistluse 
lõpetas Eesti võistkond 
13. kohal. Avavahetu-
ses sõitnud Kadri Leht-
la tegi kummaski tiirus 
ühe möödalasu ning an-
dis teate Eveli Sauele üle 
14ndana. Saue tegi esi-
meses tiirus kaks mööda-
lasku ning lõpetas vahe-
tuse 13ndana. Kolmandat 
vahetust sõitnud Indrek 
Tobrelutsul läksid esime-
ses tiirus käiku kolm va-
rupadrunit ja ta sõitis tei-
ses tiirus ka ühe trahvi-
ringi. 16ndana rajale saa-
nud eestlaste ankrumees 
Roland Lessing aga tiiru-
des ei eksinud ning tõstis 
võistkonna kolme koha 
võrra ja lõpetas 20 teate-
võistkonna hulgas 13. ko-
hal. Esikoha võitis Prant-
susmaa Rootsi ees.

Maailmameistrivõist-
luste kavas on veel 21. ja 
22. veebruaril meeste ja 
naiste ühisstardist ning 
teatesõidud. 

EPP

LÜHIDALT
Laskesuusatajate ebaedu 
maailmameistrivõistlustel

Eelmisel nädalavahe-
tusel Tallinnas toimunud 
Eesti täiskasvanute sise-
meistrivõistlustel sai An-
ni Kuresoo kaugushüp-
pes finaali ja oli tulemu-
sega 5.52 seitsmes. 60 m 
jooksus oli ta ajaga 8,09 
kümnes.

18. veebruaril toimu-
sid Tartu ülikooli spor-
dihallis TÜ Spordiklubi 
lahtised võistlused A ja B 
vanuseklassile.

A klassi (1992/93) 
noormeestest oli meie 
edukaim Kris Kuresoo, 
kes sai nii 60 m jook-
sus kui ka 200 m jook-
sus teise koha. Mõle-
mal alal püstitas ta isik-
liku rekordi – 60 m jook-
sis ta 7,50 ja 200 m läbis 
ajaga 24,65. Ergo Tamm 
oli kaugushüppes isikli-
ku rekordi 5.67ga kolmas 
ja jooksis sprindidistant-
sidel isiklikud rekordid 
7,79 ja 26,00. Tanel Ka-

seorg jooksis 600 m ajaga 
1.37,53 ja sai teise koha, 
60 m jooksu aeg oli 8,46.

B klassis (1994/95) sai 
Alvar Annuk 600 m jook-
sus isikliku rekordiga 
1.37,91 teise koha, 60 m 
jooksu aeg oli 8,33. Eleri 
Raamat tõukas 3 kg kuu-
li 8.14 ja jooksis 60 m aja-
ga 9,10.

22. veebruaril osale-
vad Elva poisid teivas-
hüppevõistlustel Tartus, 
25. veebruaril toimub 
Tartus maakonna kooli-
de TV 10 olümpiastardi 
teine etapp, kus on kavas 
tehniliselt rasked alad 
teivashüpe ja tõkkejooks. 
8. märtsil on aga Tallin-
na Lasnamäe Spordihal-
lis võistlussarja TV 10 
olümpiastarti teine vaba-
riiklik etapp, kuhu Elva 
gümnaasiumi võistkond 
läheb esimese etapi järel 
liidrina.

Margit Aidla, treener

Kergejõustikutulemusi

Elva kahevõistlejate 
edu koduvõistlusel

Õhkrelvadest laskmise Eesti 
meistrid selgitas elektroonika

Elva tublidest kahevõistlejatest noorim, Andreas Ilves (pildil) seab hüppepikkusi 
edukate klubikaaslaste, venna Kristjan Ilvese ja Karl Mustjõgi järgi. Foto: Milvi Kapaun

Kui tellitud ajaleht Elva Postipoiss 
laupäeval postkastis ei ole, andke sellest 

toimetusele teada tel. 730 9899 (E-N) 
või e-mail epoiss@kodu.ee
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Kasumetsa küttekontor müüb 
küttepuid kojutoomisega. Tel. 
734 9800, 529 2305

Müüa ehituslik saematerjal 
(lauad, prussid) ja pikad kütte-
pinnud. 515 5025

Müügil suusad, saapad, side-
med, uisud. 504 5909; 5661 
9247, Valga mnt 1A

Müüa toored küttepuud (30-50 
cm). 513 2927

Müüa kuiv ja toores küttepuu 
kohaletoomisega. 525 1588

Müüa kuivad kasepuud 40 cm 
500 kr m³. 517 7394

Müüa puitbrikett kojutoomisega 
2100 kr/tonn. 506 6684

Elva Hinnapommis soodsaima 
hinnaga CD ja DVD-d ja raama-
tud – Kaika Laine 1 ja 2 osa. 3. 
osa tulekul.

Müüa höövel- ja saematerjali. 
Info tel 504 9180

Teostame puidu kuivatus- ja höö-
veldusteenust. Info tel. 504 9180

Arvestite, boilerite paigaldus, pu-
hastus, santehnilised tööd. 5356 
1167

Lumetõrje teenus. 529 1979

Ehitusprahi äravedu. 513 2927

Paksust metallist saunaahjud. 
515 7625

Plaatimis- ja santehnilised tööd, 
saunade ehitus. Vanast vanni-
toast uus! 5399 1106

Garaažide, kuuride, grillmajade 
ehitus. Korterite renoveerimine. 
5555 8041

OÜ Nikpo teeb katlamajade, küt-
tesüsteemide, maaküttesüstee-
mide ja santehnilisi töid. Garantii. 
506 8509

Starterite, generaatorite remont. 
Hüdrovoolikud ja tarvikud. 529 
1979; 730 3607

Veoteenus konteinerkalluriga 6 
tonni. 5354 2335

Kodutehnika äravedu. 513 2927

Elektritööd. Liitumiskilpide pin-
gestamistaotlused. Kogu doku-
mentatsioon meilt. Silk Elekter 
OÜ. 5340 3364

Viljapuude hoolduslõikus. Aeda-
de rajamine ja hooldamine. 5347 
2852

Võtan hoida lapsi. 522 4190

Müüa 1-toal. korter Puhjas. Tel. 
529 1558

Müüa 4-toaline renov. korter 
Rõngus. Uus köögimööbel koos 
tehnikaga, vannitoas pesumasin 
jne. Hind 650 000.-. 529 1558

Müüa soodsalt ridaelamuboks 
Hellenurmes. T. 501 6830

Üürile anda 1-toal. ahiküttega 
korter Elvas. 503 2954

Üürile anda 3-toal. renov. möbl. 
mug.korter. lootus29@list.ru, 
517 5563

Välja üürida osal. möbl. 2-toal. 
korter Kirde tn. 525 8756

Üürile anda erinevate suuruste-
ga garaažiboksid või laoruumid 
koos asfalteeritud platsiga. 503 
2954

Müüa garaaž Õuna tn. Hind 33 
000.- 5347 6269

22. veebruaril ühiskülastusena 
Vanemuise etendusele Sviit väl-
jasõit kell 15 Sinilinnu parklast.

12. veebruaril läks Nõo vallas 
Voika külast kaduma isane 3a 
hundi-kolli segune koer. Infot 
oodatakse tel. 5362 5268

Võtmekimp 4 võtmega rõnga 
küljes. Kaotatud ilmselt 5. või 
6 veebr. Leiutasu eest teatada 
5656 6155.

Südamlik kaastunne 
perekond Smorodinitele
NIINA SMORODINA

kaotuse puhul.

Nadja perega

Südamlik kaastunne 
Ludmilla Kampusele 

kalli ema
NIINA SMORODINA

kaotuse puhul.

Kolleegid Enics Eesti AS-st

Esmaspäeval käisid Elva 
raekojas lasteaia Õnneseen 
lapsed ja toredad kasvata-
jad ning Elva gümnaasiumi 
4.b klass koos klassijuhata-
ja Evelin Pihlakuga.

Linnavalitsus oli hom-
mikust alates laste hääl-
test tulvil ning võõrusta-
jad elevil. Lapsi võttis vas-
tu linnapea, kes tutvustas 
väikestele külalistele maja 

ajalugu, ruume ja ametnik-
ke, kes siin töötavad.

Linnapea Reno Laidrel 
on hea meel aktiivsete õpe-
tajate üle, kes laiendavad 
laste silmaringi ja muu-
davad õppimise huvitava-
maks. Linnapea loodab, 
et lapsed omandasid sel-
lest külastusest midagi ka-
sulikku. Kõigile külaliste-
le oli linnapeal ka väikene 

kingitus, linna logo ja tun-
nuslausega helkur, mis lah-
kumisel kaasa anti, et pisi-
kesed jalakäijad oleksid au-
tojuhtidele nähtavad.

Lastele meeldisid väga 
linnapea tool, karikad ja 
helkurid.

Merike Järv, Elva LV 
avalikkussuhete juht

Lapsed käisid 
raekojas

Linnapea Reno Laidre koos lastega Elva Postipoisi toimetuses. Foto: Sirje Veldi

Elva linn kutsub kuni 
22. aprillini fotograafia-
huvilisi osa võtma Elva 
linna fotokonkursist “El-
va hetked 2009”.

Fotokonkursi eesmär-
giks on kaasata linnako-
danikke jäädvustama El-
vat läbi siinsete inimes-
te, sündmuste, tegemis-
te, objektide, looduse ja 
huvitavate kohtade. Kon-
kursil võivad osaleda 
kõik fotohuvilised v.a fo-
tokonkursi korraldamise-
ga seotud isikud.

Konkursile võib esita-
da töötlemata mustval-
geid või värvifotosid. Au-
tor võib saata kuni 5 võist-
lusfotot ja 1 pildiseeria, 
mis koosneb viiest üksik-
fotost. Tööd saab esitada 
digitaalselt. Võistlustöö 
pikema külje suuruseks 
peab olema vähemalt 
3500 pikselit (väljatrüki 
suurus 21,0x29,7 cm). Iga 
foto võib edastada e-pos-
tile fotokonkurss@elva.
ee või toimetada andme-
kandjal aadressile Kesk 
32, 61507 Elva, Tartu-
maa. Fotodele juurde 
märkida foto pealkiri, 
saamislugu ja pildistami-
se kuupäev ning võistleja 
kontaktandmed.

Fotokonkursile esita-
tud fotode puhul hinna-
takse väljendusrikkust 
ja emotsionaalsust ning 
headest pildistamise ta-
vadest kinni pidamist. 
Fotol kirjeldatu peab ole-
ma seotud Elvaga. Täp-

sed konkursireeglid leiad 
www.elva.ee.

Töid hinnatakse kol-
mes vanusegrupis: lapsed 
kuni 11 a., noored 12-16 
a. ja täiskasvanud alates 
17a.

Igas kategoorias ja va-
nuseklassis antakse väl-
ja 3 auhinda, mille paneb 
välja Photopoint. Kon-
kursi peaauhind on foto-
kaupluse Photopoint kin-
kekaart väärtuses 3000 
krooni.

Konkursile laekunud 
fotodega saab tutvuda 
aadressil http://foto.elva.
ee/. Fotosid saab hinna-
ta alates 23. aprillist ku-
ni 30. aprillini. Konkur-
si tulemused avalikusta-
takse Elva linna kodule-
hel ja ajalehes Elva Pos-
tipoiss ühe nädala jook-
sul pärast avaliku hääle-
tamise lõppemist.

Pärast konkurssi koos-
tatakse parimatest töö-
dest näitus. Autasusta-
mise ja näituse korralda-
mise aeg ning koht avali-
kustatakse koos fotokon-
kursi võitjate väljakuulu-
tamisega.

Konkurssi toetab: 
Photopoint, Elva Linna-
valitsus, Elva Huviala- 
ja Kultuurikeskus “Sini-
lind”.

Info: Elva Linna-
valitsuse telefonil 
730 9880 või e-postil 
fotokonkurss@elva.ee

Merike Järv, 
avalikkussuhete spetsialist

Fotokonkurss “Elva hetked 2009”

Vaikus ja rahu on sinuga,
mälestused meiega

Kallist õde ja tädi
HERTA TOOMI
leinab Karl perega

Väsind olen, 
väsind,
kallis isamaa.
Sinu mullapõues
tahaks puhata.

HERTA TOOM

Südamlik kaastunne 
abikaasale, õele ja vennale.

Marie, Siiri, Aino, perekonnad 
Vaus ja Loktev

Tartu linna ja maakon-
na 4H klubide traditsiooni-
lise sõbrapäeva taimesea-
dekonkursil Tartu Loodus-
majas osales 29 last esime-
sest kuni kümnenda klassi-
ni, neist viis Elva HKK Si-
nilind  taimeseaderingist 
“Võilill”.

Konkursil tuli valmista-
da kaasavõetud materja-
list lillekimp sõbrale ning 
täiendada päevakohaselt 
kohapeal kätteantud šoko-
laaditahvli pakendi kaunis-
tust. Kodutöö teemaks oli 
“Lemmikloom”.

Elva lapsed esinesid edu-
kalt. Enim punkte kogus 
konkursi hindamiskomis-
jonilt vanemas grupis esi-
koha võitnud Mirjam Laht. 
Kodutööna valmis tal pär-
napuu niinedest valmista-
tud merisiga. Esikoha esi-
meste klasside arvestuses 
sai konkursil esmakordselt 
osalenud Anu Anniki Tuu-
lemets. Maarit Mälgi, kes 
meisterdas kodutööna aja-

lehepaberist ja kõduleh-
tedest geko, sai vanemas 
grupis kolmanda koha. 
Triin Erg tegi valmis tšint-
šilja, kolme töö hindepunk-
tide kokkuvõttes oli ta nel-
jas. Kilpkonna meisterda-
nud Kärt Kurvits oli neljan-
date klasside grupis neljas.

Sõbrapäeva komposit-
sioone hindasid Lille Maja 

projektijuht Marge Ratik, 
keskkonnahariduse kesku-
se projektijuht Helle Kont 
ja maastikuarhitekt Anu 
Torin. Elva lastele oli sõb-
rapäeva konkursil nõu ja 
jõuga abiks õpetaja Kaie 
Lepp. Konkursi korraldas 
4H Klubi Loodus koordi-
naator Kai Punger. 

EPP

Kaotus on valus,
mälestus jääb...

Sügav kaastunne omastele
ERVIN HILLEPI

surma puhul.

Aino, Inga, Andrus, 
Mari-Liis, Gerli

Südamlik kaastunne 
Karl Toomele abikaasa

HERTA
surma puhul.

Laine, Silvi, Paul

Sügav kaastunne 
Ludmillale 

ema
NIINA SMORODINA

kaotuse puhul.

Töökaaslased OÜ-st Kyyrix

Südamlik kaastunne 
omastele kalli

HERTA TOOME
surma puhul.

Endised koolikaaslased 
Laguja koolist Hilda, Linda, 

Lembit, Ilse ja Helju

Lõppenud on elutöö,
saabunud on vaikne öö...

Südamlik kaastunne 
Liiale ja Tiinale kalli tädi

HERTA TOOME
surma puhul.

Endised töökaaslased 
Leili, Tiiu ja Maie

Taimeseadekonkursi 
võitis Mirjam Laht

Mirjam Laht (vasakul) merisiga ja Triin Erg tšintšiljat 
meisterdamas. Foto: Karmen Vallikivi
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ELVA KAUBANDUSKESKUSES ja ARBIMÄEL

Säästukaardiga säästad veelgi!

NÄDALALÕPU SOODUSHINNAD
NELJAPÄEVAST PÜHAPÄEVANI

Rasvasegu võie Delma extra 250g 9.90 5.90 kg/23.60
Ananass Extra sweet kg 31.90 17.90
Suitsu-keedu Sakstesink kg Rannarootsi 93.50 63.90
Shamtu šampoon 
  normaalsetele juustele 200ml 23.90 11.90 L/59.50
Shamtu Herbal Coctail šampoon 200ml 23.90 11.90 L/59.50
Shamtu Herbal Coctail palsam 180ml 21.90 11.90 L/66.11

ELVA E–EHITUSKESKUSES ja 
KODU&TEHNIKA KAUPLUSES

ELVA KAUBANDUSKESKUSES
Uus valik RÕIVAID JA JALATSEID!

Kasvuturvas universaalne, 
  tomatile, kurgile 50L 30.- L/0,60
Kasvuturvas universaalne 100L 56.- L/0,56

Elva pubis “Vapper Mäger”
25. veebruaril 2009 

kell 19.00

Ethno-folk-rock õhtu
&

vanad tantsud

ans. FOLKRÄÜSS

Elva pubis “Vapper Mäger”
25. veebruaril kell 19.00

Ethno-folk-rock õhtu 
&

vanad tantsud

ans. FOLKRÄÜSS

Tasuta!
Toetaja: Elva linnavalitsus

Info: 53407938    www.myspace.com/folkrauss

Lavastaja 
EINO BASKIN
Mängivad: 

Carmen Mikiver 
(Teater Endla)

Mari Lill 
(Eesti Draamateater)

Marika Korolev
Tõnu Kilgas
Vello Janson 
Väino Laes 
Jüri Karindi

10. märts 19.00 
RANNU 

RAHVAMAJA

VANA BASKINI TEATER

KES AEVASTAS?
Pierre Chesnot´ komöödia 2 vaatuses


